



Ontario

Executive Council  
Conseil exécutif

### Order in Council Décret

On the recommendation of the undersigned, the Lieutenant Governor, by and with the advice and concurrence of the Executive Council, orders that:

the appended Regulation be made under the *Reopening Ontario (A Flexible Response to COVID-19) Act, 2020*.

Sur la recommandation de la personne soussignée, la lieutenant-gouverneure, sur l'avis et avec le consentement du Conseil exécutif, décrète ce qui suit :

Le règlement ci-annexé est pris en vertu de la *Loi de 2020 sur la réouverture de l'Ontario (mesures adaptables en réponse à la COVID-19)*.

Recommandé par :

Appuyé par : Le président du Conseil des ministres,

Recommended

Concurred

  
Chair of Cabinet

Approuvé et décrété le

La lieutenant-gouverneure,

Approved and Ordered

OCT 27 2021

Date

  
Lieutenant Governor

Filed with the Registrar of Regulations Déposé auprès du <u>reg</u> istrateur des <u>règl</u> ements	
OCT 27 2021	
Number (O. Reg.) Numéro (Règl. de l'Ont.)	732/21

[Bilingual]

**CONFIDENTIAL**  
Until filed with the  
Registrar of Regulations

REG2021.0893.e  
7

## ONTARIO REGULATION

made under the

### REOPENING ONTARIO (A FLEXIBLE RESPONSE TO COVID-19) ACT, 2020

Amending O. Reg. 364/20

(RULES FOR AREAS AT STEP 3 AND AT THE ROADMAP EXIT STEP)

1. (1) Subsection 2.1 (6) of Schedule 1 to Ontario Regulation 364/20 is amended by adding “or” at the end of clause (d), by striking out “or” at the end of clause (e), and by revoking clause (f).

(2) Subsection 2.2 (5) of Schedule 1 to the Regulation is amended by adding the following paragraph:

2.1 Indoor recreational amenities.

(3) Subsections 3 (1) and (2) of Schedule 1 to the Regulation are revoked and the following substituted:

#### Capacity limits for indoor businesses or facilities

(1) Subject to any other requirements set out in this Order with respect to capacity limits, the person responsible for a place of business or facility that is open to the public and that is operating in an indoor setting shall limit the number of members of the public in the place of business or facility so that the members of the public are able to maintain a physical distance of at least two metres from every other person in the business or facility.

(4) Schedule 1 to the Regulation is amended by adding the following section:

#### Capacity limits for outdoor businesses or facilities

**3.0.1** For the purposes of this Order, the maximum number of members of the public permitted in a business or facility that is operating in an outdoor setting at 75 per cent capacity is

determined by taking the total square metres of area accessible to the public, dividing that number by 1.33, and rounding the result down to the nearest whole number.

**(5) Clause 3.1 (2) (a) of Schedule 1 to the Regulation is amended by adding “or outdoor” after “indoor”.**

**2. (1) Subsection 1 (5) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “23” in the portion before clause (a).**

**(2) Subsection 2 (6) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “22” in the portion before clause (a).**

**(3) Paragraph 1 of subsection 13 (1) of Schedule 2 to the Regulation is revoked.**

**(4) Paragraph 1 of section 14 of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “The space for any” at the beginning and substituting “Any indoor space for”.**

**(5) Paragraph 2 of section 14 of Schedule 2 to the Regulation is revoked and the following substituted:**

2. The total number of students permitted to be in each indoor instructional space at any one time must be limited to the number that can maintain a physical distance of at least two metres from every other person in the space, and in any event, cannot exceed 50 per cent of the capacity of the instructional space as determined in accordance with subsection 3 (3) of Schedule 1, or 1,000 persons, whichever is less.

**(6) Section 17 of Schedule 2 to the Regulation is revoked and the following substituted:**

#### **Indoor recreational amenities**

**17. (1) Indoor recreational amenities may open if they comply with the following conditions:**

1. The conditions set out in section 16.
2. The total number of members of the public who are permitted to be in the amenity at any one time must be limited to 50 per cent of the capacity of the amenity, as determined in accordance with subsection 3 (3) of Schedule 1.
3. The person responsible for the recreational amenity, or, where there is no such responsible person, the person holding a permit for the use of the recreational amenity, must post a sign in a conspicuous location visible to the public that states the capacity limits under which the recreational amenity is permitted to operate.

(2) Paragraphs 2 and 3 of subsection (1) do not apply in a location in respect of which an election has been made under section 2.2 of Schedule 1 during the period when the election is in effect.

(7) Paragraph 6 of subsection 22 (1) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “seated”.

(8) Section 23 of Schedule 2 to the Regulation is revoked.

(9) Paragraph 1 of subsection 24 (1) of Schedule 2 to the Regulation is revoked.

(10) Paragraphs 3 and 4 of subsection 24 (1) of Schedule 2 to the Regulation are revoked and the following substituted:

3. The number of members of the public at an indoor seated event or activity within the attraction at any one time must not exceed 50 per cent of the usual seating capacity for the event or activity, as determined in accordance with subsection 3 (3) of Schedule 1, or 1,000 persons, whichever is less.

(11) Paragraph 5 of subsection 24 (1) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “subparagraph 3 i” and substituting “paragraph 3”.

(12) Subsection 24 (1.1) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “1 to 5” and substituting “2, 3, 5”.

(13) Paragraphs 1 and 3 of subsection 27 (1) of Schedule 2 to the Regulation are revoked.

(14) Subsection 27 (1.1) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “1 to 4” and substituting “2, 4”.

(15) Paragraphs 1 and 3 of subsection 28 (1) of Schedule 2 to the Regulation are revoked.

(16) Subsection 28 (1.1) of Schedule 2 to the Regulation is amended by striking out “1 to 4” and substituting “2, 4”.

(17) Paragraph 1 of section 29 of Schedule 2 to the Regulation is amended by adding “while on an indoor portion of the tour” at the end.

(18) Paragraph 1 of section 30 of Schedule 2 to the Regulation is amended by adding “while in an indoor part of the vessel” after “on the vessel”.

**3. (1) Subclause 1 (1) (a) of Schedule 3 to the Regulation is revoked and the following substituted:**

(a) an organized public event of more than 25 people if the event is held indoors;

**(2) Section 4 of Schedule 3 to the Regulation is amended by adding “or” at the end of clause (a), by striking out “or” at the end of clause (b) and by revoking clause (c).**

**(3) Subsection 7 (5) of Schedule 3 to the Regulation is revoked and the following substituted:**

(5) During the period when an election described in subsection (1) is in effect, the person responsible for the location in which the wedding, funeral or religious service, rite or ceremony takes place shall post signs at all entrances to the room, in a conspicuous location visible to the public, that inform persons that proof of vaccination is required in order to enter the room.

**4. The Regulation is amended by striking out “subsection 3 (2) of Schedule 1” wherever it appears and substituting in each case “section 3.0.1 of Schedule 1”.**

#### **Commencement**

**5. This Regulation comes into force on the day it is filed.**

## **RÈGLEMENT DE L'ONTARIO**

pris en vertu de la

### **LOI DE 2020 SUR LA RÉOUVERTURE DE L'ONTARIO (MESURES ADAPTABLES EN RÉPONSE À LA COVID-19)**

modifiant le Règl. de l'Ont. 364/20

### **(RÈGLES POUR LES RÉGIONS À L'ÉTAPE 3 ET À L'ÉTAPE POSTÉRIEURE AU PLAN D'ACTION)**

**1. (1) Le paragraphe 2.1 (6) de l'annexe 1 du Règlement de l'Ontario 364/20 est modifié par abrogation de l'alinéa f).**

**(2) Le paragraphe 2.2 (5) de l'annexe 1 du Règlement est modifié par adjonction de la disposition suivante :**

2.1 Les installations récréatives intérieures.

**(3) Les paragraphes 3 (1) et (2) de l'annexe 1 du Règlement sont abrogés et remplacés par ce qui suit :**

#### **Limites de capacité d'accueil pour les entreprises ou installations intérieures**

(1) Sous réserve des autres exigences énoncées dans le présent décret relativement aux limites de capacité d'accueil, la personne responsable de l'établissement d'une entreprise ou d'une installation qui est ouvert au public et qui fonctionne dans un environnement intérieur limite le nombre de membres du public dans l'établissement de l'entreprise ou dans l'installation de sorte que les membres du public puissent maintenir une distance physique d'au moins deux mètres par rapport à chaque autre personne dans l'entreprise ou l'installation.

**(4) L'annexe 1 du Règlement est modifiée par adjonction de l'article suivant :**

### **Limites de capacité d'accueil pour les entreprises ou installations extérieures**

**3.0.1** Pour l'application du présent décret, le nombre maximal de membres du public autorisés dans une entreprise ou une installation qui fonctionne dans un environnement extérieur à 75 % de sa capacité d'accueil est calculé en prenant la superficie totale en mètres carrés accessible au public, en divisant ce nombre par 1,33 et en arrondissant le résultat à la baisse au nombre entier le plus près.

**(5) L'alinéa 3.1 (2) a) de l'annexe 1 du Règlement est modifié par insertion de «ou à l'extérieur» après «intérieur».**

**2. (1) Le paragraphe 1 (5) de l'annexe 2 du Règlement est modifié par suppression de «23» dans le passage qui précède l'alinéa a).**

**(2) Le paragraphe 2 (6) de l'annexe 2 du Règlement est modifié par suppression de «22» dans le passage qui précède l'alinéa a).**

**(3) La disposition 1 du paragraphe 13 (1) de l'annexe 2 du Règlement est abrogée.**

**(4) La disposition 1 de l'article 14 de l'annexe 2 du Règlement est modifiée par remplacement de «L'aire destinée » par « Toute aire intérieure destinée» au début de la disposition.**

**(5) La disposition 2 de l'article 14 de l'annexe 2 du Règlement est abrogée et remplacée par ce qui suit :**

2. Le nombre total d'étudiants autorisés à se trouver au même moment dans chaque aire d'enseignement intérieure doit être limité au nombre qui rend possible le maintien d'une distance physique d'au moins deux mètres par rapport à chaque autre personne qui se trouve dans la même aire. Dans tous les cas, ce nombre ne doit pas dépasser le moins élevé de 50 % de la capacité d'accueil de l'aire d'enseignement, calculée conformément au paragraphe 3 (3) de l'annexe 1, et de 1 000 personnes.

**(6) L'article 17 de l'annexe 2 du Règlement est abrogé et remplacé par ce qui suit :**

### **Installations récréatives intérieures**

**17. (1)** Les installations récréatives intérieures peuvent ouvrir si elles satisfont aux conditions suivantes :

1. Les conditions énoncées à l'article 16.
2. Le nombre total de membres du public qui sont autorisés à se trouver dans l'installation au même moment ne doit pas dépasser 50 % de la capacité d'accueil de l'installation, calculée conformément au paragraphe 3 (3) de l'annexe 1.

3. La personne responsable de l'installation récréative ou, en l'absence d'une telle personne, la personne titulaire d'un permis d'utilisation de l'installation récréative doit afficher bien en évidence dans un endroit visible du public un écriteau indiquant les limites de capacité d'accueil autorisées de l'installation récréative.

(2) Les dispositions 2 et 3 du paragraphe (1) ne s'appliquent pas à un endroit à l'égard duquel un choix a été fait en vertu de l'article 2.2 de l'annexe 1 pendant la période où le choix est en vigueur.

**(7) La disposition 6 du paragraphe 22 (1) de l'annexe 2 du Règlement est modifiée par suppression de «pour audience assise».**

**(8) L'article 23 de l'annexe 2 du Règlement est abrogé.**

**(9) La disposition 1 du paragraphe 24 (1) de l'annexe 2 du Règlement est abrogée.**

**(10) Les dispositions 3 et 4 du paragraphe 24 (1) de l'annexe 2 du Règlement sont abrogées et remplacées par ce qui suit :**

3. Le nombre de membres du public se trouvant au même moment à une manifestation assise ou à une activité assise intérieures dans l'attraction ne doit pas dépasser le moins élevé de 50 % de la capacité en sièges normale de la manifestation ou de l'activité, calculée conformément au paragraphe 3 (3) de l'annexe 1, et de 1 000 personnes.

**(11) La disposition 5 du paragraphe 24 (1) de l'annexe 2 du Règlement est modifiée par remplacement de «la sous-disposition 3 i» par «la disposition 3».**

**(12) Le paragraphe 24 (1.1) de l'annexe 2 du Règlement est modifié par remplacement de «1 à 5» par «2, 3, 5».**

**(13) Les dispositions 1 et 3 du paragraphe 27 (1) de l'annexe 2 du Règlement sont abrogées.**

**(14) Le paragraphe 27 (1.1) de l'annexe 2 du Règlement est modifié par remplacement de «1 à 4» par «2, 4».**

**(15) Les dispositions 1 et 3 du paragraphe 28 (1) de l'annexe 2 du Règlement sont abrogées.**

**(16) Le paragraphe 28 (1.1) de l'annexe 2 du Règlement est modifié par remplacement de «1 à 4» par «2, 4».**

**(17) La disposition 1 de l'article 29 de l'annexe 2 du Règlement est modifiée par insertion de « lors de toute partie intérieure de l'activité » à la fin de la disposition.**

**(18) La disposition 1 de l'article 30 de l'annexe 2 du Règlement est modifiée par insertion de « lorsqu'elles se trouvent dans toute partie intérieure du navire » après « sur le bâtiment ».**

**3. (1) Le sous-alinéa 1 (1) a) de l'annexe 3 du Règlement est abrogé et remplacé par ce qui suit :**

- a) un événement public organisé de plus de 25 personnes, si l'événement a lieu à l'intérieur;

**(2) L'article 4 de l'annexe 3 du Règlement est modifié par abrogation de l'alinéa c).**

**(3) Le paragraphe 7 (5) de l'annexe 3 du Règlement est abrogé et remplacé par ce qui suit :**

(5) Pendant la période où un choix visé au paragraphe (1) est en vigueur, la personne responsable de l'endroit où l'événement a lieu affiche à toutes les entrées de la salle, bien en évidence dans un endroit visible du public, des écriteaux qui informent les personnes qu'une preuve de vaccination est exigée pour entrer dans la salle.

**4. Le Règlement est modifié par remplacement de chaque occurrence de « au paragraphe 3 (2) de l'annexe 1 » par « à l'article 3.0.1 de l'annexe 1 ».**

**Entrée en vigueur**

**5. Le présent règlement entre en vigueur le jour de son dépôt.**